
InvitatZIUA: Buna ziua! Astept intrebarile d-voastra!

Anon2926: Buna ziua

Anon4716: @anon2926 .Ce salariu are dl. director?

InvitatZIUA: Salariul prevazut de lege, de Ordonanta 26/2012.

InvitatZIUA: Ordonanta 26/2014.

Anon4863: DACA RADET E APROAPE IN INSOLVENTA, IAR ORDONANTA DE GUVERN
SPUNE CA RADET TREBUIE SA PREIA CET-UL PRIN ABSORBTIE, CUM SE POATE CA
CEL CU DATORII TREBUIE SA IL PREIA PE CEL CARUIA II ESTE DATOR?

Anon4117: DE ce nu mai produce CET-ul si energie electrica, acest an a
fost primul an din istorie de cand la cet nu s-a produs en. el.?

InvitatZIUA: RADET Constanta nu este in insolventa intrucat niciun
operator sau furnizor al acestuia nu a indeplinit formalitatile
prevazute de lege ca instanta in a carei arie de competenta se afla
RADET-ul sa se pronunte in acest sens. Nu exista nicio ordonanta de
guvern sau alt act normativ emis de Guvernul Romaniei care sa prevada
preluarea CET-ului de catre RADET. La finele anului 2014, au fost pe
ordinea de zi a guvernului doua astfel de acte normative, care
prevedeau trecerea celor patru CET-uri din Bucuresti la Consilul
General al Capitalei. Insa ambele au fost respinse de catre Executiv
pentru ca nu intruneau conditiile cerute de lege.

Anon3650: Intr-un interviu la radio dl. director a spus ca nu poate
pune poprire pe active ale Radet ptr ca aceste nu are mai nimic , iar
punctele termice apartin consiliului local.....deci cum isi va lua cet-
ul banii datorati de radet stiind ca raja aproape era sa opreasca cetul
pentru datoriile sale , la fel si congazul???...e un cerc vicios
absurd, de care primarul nu stia ?

InvitatZIUA: Da, a fost primul an. Actualele grupuri energetice de
cate 50 MWh/ora sunt grupuri puse in functiune la 1 iunie 1970,
respectiv 30 iunie 1971, construite cu tehnologia anilor 50 si sunt
mari consumatoare de resurse, se consuma 235 Nmc gaze naturale pentru
producerea unui MWh energie electrica, ceea ce denota ca nu au costuri
competitive in conditiile in care pretul gazelor naturale utilizate
pentru producerea energiei electrice nu au acelasi pret ca si gazele
naturale utilizate pentru producerea enerigie termice destinate
incalzirii po*tiei. Concluzionand, pretul gazelor pentru energie
electrica e dublu, iar media preturilor de tranzactionare a energiei
electrice pe principala si unica platforma de tranzactionare OPCOM este
de 170 lei/MWh, costul de productie efectiva a unui MWh cu aceste
grupuri fiind de 450 lei/MW. Astfel ca, desi statul roman, prin HB
1215/2009 aproba implementarea masurilor privind schema de sprijin
acordata producatorilor de energie electrica, suntem calificati conform
procedurii ANRE si putem primi 207 lei bonus de cogenerare pentru
fiecare MWh livrat intr-o proportie de 92% grad de cogenerare, daca
functionam cu un singur grup energetic. In varianta in care functionam



cu doua grupuri energetice, respectivul grad de cogenerare scade la
circa 78-80%. Astfel ca, in conditiile in care pe piata un MW se vinde
cu 170 de lei, nu putem produce cu 450 intrucat chiar daca am incasa
bonusul de cogenerare, in final am produce un prejudiciu de circa 60 de
lei aferent fiecarui MWh livrat. Un alt factor care ne-a condus la
aceasta situatie este acela ca in momentul divizarii am pornit la drum
pe 1.10.2014 cu 0 lei in conturi, iar unitatea ca fost punct de lucru,
sucursala a desfasurat o activitate neeconomicoasa producand pierderi
mari in ultimii 20 de ani, pierderea medie anuala in perioada 2001-2012
fiind de 8 milioane de euro anual si nicio banca nu crediteaza o
activitate care a avut un trecut care a produs pagube. Neavand
disponibilitati financiare, nu puteam achizitiona gazele naturale
necesare producerii de energie electrica.

gica: daca noi, cetăteni onesti ai constantei platim banii catre radet,
in condiitile in care avem aproape cea mai scumpa gigacalorie din tara,
iar radetul nu achita banii catre cet, ce putem sa intelegem noi din
asta?....unde sunt banii nostri? Pe cine trebuie sa tragem in primul
rand de maneca pentru ca radet+ul sa isi faca datoria, la fel cum ne+o
facem noi fata de ei?

InvitatZIUA: Sa nu uitam ca in actuala conjunctura, pe platforma
OPCOM sunt multi concurenti care produc energie electrica prin centrale
de tip hidro, eoliene, fotovoltaice, nucleara ale caror costuri sunt
incompatabil mai mici.

Anon4748: Cum vede dansul iesirea din acest impas , mai ales ca face
parte din PSD, ca si guvernul , ca si Consiliul Local, Judetean,
Primarul etc , deci nu exista scuze ....???

InvitatZIUA: CET-ul isi va recupera datoria prin monitorizarea atenta
a contului Escrow deschis de RADET la o banca din Constanta si nu va
evita niciodata sa utilizeze toate masurile pe care legea le permite.

InvitatZIUA: Constantenii pot cere sprijin Consiliului Local
Constanta, care e forul tutelar.

InvitatZIUA: Actiunile pe care le desfasor sunt actiuni legale si
strict in interesul unitatii pe care o reprezint. Nu am apartenenta
politica, nu sunt inregimentat. Am explicat in cadrul interviului cum
vad eu iesirea din impas.

InvitatZIUA: Multumesc! O zi buna in continuare!




